
      

      

 

Svenljunga kommun . 512 80 Svenljunga 

0325-180 00 . kansliet@svenljunga.se 1 (3) 

Protokoll från möte i Brottsförebyggande rådet 

Torsdag 5 december 2019, klockan 14.30–16.00 

Svenljungasalen norr 

Närvarande 

Stefan Carlsson, Johan Björkman, Magnus Nilsson, Dan Franzén, Annika Stomberg, Tommy Fock, Fredrik 
Ekberg, Kerstin Göss-Lindh, Mattias Kalén, Mikael Pettersson, Sven Liljegren, Larry Norrström, Erika Till 

Frånvarande 

Patrik Harrysson, Thomas Gull, Tommy Stensson, Tommy Pettersson, Hans-Göran Karlsson, Sebastian 

Nydén, Helene Jansson, Peter Nyman 

§ 1 Ordförande Stefan Carlsson öppnade mötet 

 

§ 2 Till justerare valdes Johan Björkman 

 

§ 3 Dagordningen godkändes 

 

§ 4 Föregående mötesprotokoll godkändes och lades till handlingarna 

§ 5 Vad är aktuellt inom det brotts- och drogförebyggande arbetet? 

Arbetet med att få igång trygg och säker är i full gång. Det har även gjort drogvaneundersökningar detta 

år som vi fått resultaten av. Viktigt att planera insatser från den lägesbilden vi får. 

§ 6 Drogvaneundersökning 2019 

Erika presenterar resultatet av de två drogvaneundersökningar som gjordes i år, drogvaneundersökningen 

som gjordes på Mogaskolan 7-9 i september i år samt CAN som gjordes under våren 2019 (årskurs 9 och 

år 2 på gymnasiet). 

Överlag så följer Svenljunga regionalsnittet, alkoholanvändningen minskar. Det som sticker ut lite för 
Svenljunga är att de som dricker också dricker mer. Vi sticker även ut i tidig alkoholdebut. Våra barn testar 

alltså alkohol i högre utsträckning i yngre åldrar jämfört med andra kommuner.  

Man ser även en trend i att rökningen minskar, regionalt, men vi kan dock se en liten ökning i både 
rökning och snusning lokalt.  

Något som sticker ut i årets rapport är attityden mot både alkohol och narkotika, alltfler ungdomar uppger 

att de själva inte använder det, men att det är okej att andra gör det. 

Vi vet att de ungdomar som röker och testar alkohol i yngre åldrar också har en lägre tröskel till att testa 
narkotika, så det är viktigt att vi jobbar förebyggande i dessa frågor. ¨ 

Vi ser även att allt fler uppger att de inte mår bra över sig själva och att de inte är nöjda med sin egen 

hälsa i hela regionen. Svenljunga ligger lite högre i dessa resultat i jämförelse med grannkommunerna, 
vilket vi måste se närmare på. 
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§ 7 Trygghetsundersökning 2019 

Det har även gjorts en trygghetsundersökning under hela november månad. Det är en enkät från polisen, 
som vi ska göra en gång om året för att få en helhetsbild över kommunen.  

Det var 561 svarande på enkäten i år.  

Ungefär hälften uppger att man känner sig otrygg och då främst för att något ska hända sina nära och 

kära. Det var misshandel, rån och överfall som var de brott man var mest rädd för. 

Det är en skev bild invånarna har kring sin upplevelse och hur det faktiskt ser ut idag. Hur ska vi jobba för 
att få våra invånare en mer rättvis bild av samhället? Ett bra forum kan vara att gå ut med information via 

dialogmodellen Träffpunkt under 2020.  

Några av de platser som invånarna kände sig mest otrygga på var gångvägen och tunneln från Mogaskolan 
ner till centrum, torget, Ica samt parken.  

De fick även möjlighet att ge förslag på vad polisen och kommunen kunde göra för att göra det bättre, och 

det kom förslag som t.ex. mer och synligare poliser i kommunen, ett bättre samarbete mellan kommun och 
polis, mer mötesplatser och aktiviteter för ungdomar osv.  

Erika och Annika ska sammanställa hela resultatet och för att sedan sprida vidare det. 

§ 8 Medborgarlöfte 2020 

Erika och Annika har tagit fram förslag på medborgarlöfte för 2020, några av de insatser vi föreslår är: 

 Nadim Ghazale från polisen – föreläsning i värdegrundsfrågor (Högstadiet) 

 Polisinsatser, med fokus på försäljning av droger 

 Aktiva föräldramöten, där folkhälsan samt polisen deltar. 

 Nattvandrare  

 Kampanjer på sociala medier 

Detta är en del i det drogförebyggande arbetet som ska ske i samverkan mellan kommun och polis under 

året.  

§ 9 Övriga frågor 

Förslag att vi för in Brottsförebyggande rådet i folkhälsorådet. Då brottsförebyggande och 

trygghetsskapande arbete ligger under folkhälsostrategen blir det mer effektivt att slå ihop frågorna. Erika 
och Tomas tar vidare denna fråga och skriver ett förslag som går till kommunfullmäktige för beslut. 

§ 10 Nästa möte 

Erika återkommer med nya mötestider. 

§ 11 Ordföranden avslutade mötet och tackade de som deltagit 
 

 

Svenljunga kommun den 16 december 2019. 
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Erika Till 

Sekreterare 
 

 

 
 

Stefan Carlsson    Johan Björkman   
Ordförande     Justerare   

 


